
Möte med LSS-rådet 
Dag: 22 maj 2024  
Ordförande: Asal Gohari  
Tjänsteperson: Isabel Anheller  
Sekreterare: Lena Wiksten Andersson 
 
Personer som är med på mötet  
Asal Gohari  
Pia Ek 
Lars-Håkan Andersson 
Carolina Bringborn 
Catarina Bernet 
Magnus Åberg 
Annie Matsson 
Frigg Mignell 
Michael Jestin 
Birgitta Anér 
Magnus Lindén 
 
Personer som är inbjudna på mötet 
Lenita Granlund  
Liselotte Engqvist 
Lena Thalén 
Agneta Schelén 
Frida Persson 
Mats Jansson 
 

Punkt 1  
Asal startar mötet.  
 

Punkt 2 
 Catarina Bernet får ansvar för att kontrollera anteckningarna från dagens möte. 
 

Punkt 3 
Michael vill ta upp en fråga  
om ett relationsråd.  
 
Asal berättar om förra mötet. 
 
Birgitta frågar om LSS-rådet 
är med och bestämmer i verksamhetsplanen. 



Asal svar att verksamhetsplanen 
är ett politiskt dokument. 
Men att politiken alltid har en strategidag 
och pratar om aktuella frågor 
med funktionsrätt. 
Asal träffar brukare och verksamheter. 
Fokus på mötet ska vara LSS 30 år. 
 
Punkt 4 
 
Mötet tittar på ett webbinarium. 
Det handlade om hur minskade LSS-insatser 
påverkar ekonomin i samhället. 
Vi diskuterade och reflekterade om detta. 
 
Asal säger att en viktig rapport har tagits fram. 
Den väcker många tankar och funderingar. 
Vi behöver se över personer som 
arbetar inom daglig verksamhet. 
Vi har haft dialoger på 
Fyrisskolan om jobb efter 
gymnasiet för personer med funktionsnedsättning. 
Vi behöver fler lösningar tillsammans 
med företag. 
 
Lenita säger att vi jobbar med andra förvaltningar  
för att hitta praktikplatser inom kommunen. 
Vi ställer också krav på att 
företag erbjuder anpassade utbildningar  
 
Pia säger att anpassad skola 
har fått in många praktikplatser 
Och det är bra. 
 
Birgitta säger att tidigare fanns praktikplatser 
mest hos privata företag. 
Det vore bra om kommunen 
också erbjuder fler praktikplatser. 
 
Asal säger att Uppsala kommun har betalat 
till andra kommuner sedan 2015. 
Det beror på att vi 



inte har verkställt alla beslut. 
Vi följer noga hur detta 
påverkar oss ekonomiskt. 
 
Pia säger att pengar som sparas ska 
användas för att hjälpa dem 
som verkligen behöver det. 
 
Asal säger att ekonomin diskuteras politiskt. 
 
Michael säger att det är intressant att 
webbinariet tog upp bostadsservice. 
Vi bör prata om investeringar 
istället för besparingar och kostnader. 
 
Lars-Håkan tycker att det är viktigt att 
alla får göra något meningsfullt.  
Det är också viktigt att 
alla känner att de har ett värde. 
Man ska inte förlora sina 
LSS-insatser om man börjar arbeta. 
 
Carolina säger att alla har ett värde, 
oavsett om man arbetar eller inte. 
Det är viktigt att ha 
planer för varje individ. 
 
Asal säger att vi behöver tänka på båda 
perspektiven, inte bara arbete. 
 
Michael säger att anpassad gymnasieutbildning ger 
inte behörighet till högre studier. 
Pia säger att man kan komplettera på Lärvux. 
 
 

Punkt 5. 
 
 
 
Mats Jansson visar en power point. 
Den handlar om utmaningar  



och hur det är nu inom LSS. 
Mats jobbar som utredare  
på Autism Sverige. 
 
Asal säger att det finns brist 
på företag som vill bygga  
bostäder med särskild service.  
 
Mats säger att kommuner 
kan lära av varandra.  
Asal frågar vad Mats tycker om yrkesresan. 
Mats säger att den är viktig men  
det behövs mer. 
 
Catarina frågar hur det ser ut 
för chefer på gruppbostäder 
Liselott säger att varje chef 
ansvarar för två eller tre gruppbostäder. 
Och har maximalt 30 personal. 
 
Mats säger att i vissa kommuner 
ansvarar chefen för sex-sju verksamheter. 
 
De pratar om arbetskläder på boenden.  
Vissa boenden har arbetskläder. 
Alla ska ha arbetskläder ner det behövs. 
Kläderna ska inte användas utanför boendet. 
 
Mats tar upp frågan  
om inskränkningar i besöksrätten. 
Carolina tycker att bilden av 
personalens attityd är en viktig fråga. 
 
Mats säger att det är 
politikerna som inte har ambition. 
Michael säger att vi måste 
prata om människovärdet. 
 
Anni säger att stress och konflikter 
är vanliga.  
Och att det hänger ihop med 



stress och kort utbildning. 
Det ökar risken  
för dåligt bemötande och övergrepp. 
Även anhöriga påverkas.  
 
Asal säger att hon ska undersöka 
frågan om arbetskläder. 
 
Saga frågar om Mats kan se 
något som är extra bra eller dåligt 
med Uppsala. 
Mats säger att Uppsala inte  
sticker ut på något dåligt sätt. 
 
Lars-Håkan säger att alla stora kommuner 
pratar om kompetensfrågan. 
Många vill ha en nationell strategi. 
Mats säger att Socialdepartementet 
har ett förslag om ett kompetenscenter.  
En rapport från SIS visar 
att ordval är viktigt. 
Till exempel bör man säga  
"brister i bemötande" i stället för 
"våldsutövning". 
 

Punkt 6 
Lena visar en power point. 
Den handlar om bostads- och lokalförsörjningsplanen.  
Man vill få färre ej verkställda boendebeslut. 
 
Asal säger att statistiken visar 
gamla ärenden som funnits i många år. 
Birgitta säger att problemet har funnits 
sedan 2004. 
Hon undrar vad som är fel. 
Asal säger att vi ska titta framåt.  
Det finns ett politiskt tryck.  
 
Lenita säger att kommunen ska 
Kunna bygga tre gruppbostäder  
per år. 



Punkt 7 
Agneta och Frida visar en power point. 
De har arbetat med gruppen Ge makten vidare. 
De har skapat bildstöd om valet.  
Informationen var till personal. 
Informationen finns på Uppsala.se och Facebook. 
 

Punkt 8 
Pia säger att FUB kommer ha en workshop 
om EU-valet.  
 

Punkt 9 
Michael från Funktionsrätt berättar att 
det finns en rapport från Region Uppsala.  
Den handlar om bemötande från Uppsala kommun. 
Enkäten var svår.  
Därför har inte så många svarat.  
Det är viktigt att göra 
undersökningen större och samla in 
svaren på ett annat sätt. 
Lenita: Vi kommer att sluta 
använda bara en enkät. 
 

Punkt 10 
Mötet pratat om att skapa  
ett relationsråd för brukare.  
Asal och Michael pratar vidare om det. 
 

Punkt 11  
Asal tackar för mötet. 


